

灣仔區區議員黎大偉辦事處

Office of David Lai, Wan Chai District Councillor

灣仔軒尼詩道 226 號寶華商業中心 25 樓 B 室

Room B 25/F Po Wah Commercial Center 226 Hennessy Road Wan Chai Hong Kong

電話 TEL : 6893 0346 傳真 FAX : 3011 9576

電郵 EMAIL : davidlai.dc@gmail.com



對《2010 年行政長官選舉(修訂)條例草案》及

《2010 年立法會(修訂)條例草案》的意見

1. 本人認為，行政長官的選舉委員會必需經由民主產生，有廣泛代表性。民選區議員能夠代表社會基層，因此民選區議員應比較其他商界或非選舉產生的領袖更為重要。
 2. 五個晉身立法會議員的超級區議員，應分別從較小的選區選出；若由全港作為一個選區搞競選活動，對沒有政黨背景的區議員來說，實在非常昂貴。區議員的酬金及津貼不過每月約六萬元，財政上根本難以負擔六百萬的超級區議會議席的選舉經費。除非家境非常富裕，或者後有很強勁的支持，否則這樣高的選舉經費上限，只會限制了有才能的區議員的出選機會。
 3. 選舉委員會只應按照民意去投票，選出行政長官。
1. The election Committee for CE has to be decided democratically and the members must be of board representation. Elected DC members have the grassroots representation and should be given more importance than business or other non-elected leaders.
 2. The 'election' of the 5 'Super DC Functional Constituency LEGCO seats' should be divided into smaller geographic areas. The electoral which consist of whole of Hong Kong is too board and too costly for any DC member without party support. It is just not financially feasible or reasonable for independent DC member to spent close to \$6Million for a position which its compensation does not add up even close to \$6M. Having such a high cost allowance simply bar any independent and capable DC members from a real chance if he or she is not super rich or getting powerful support.
 3. The Election Committee should simply act as a symbolic group in casting their votes according to the publically casted votes for the CE.